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Shibaveske 

Strikket og lett tovet ull-veske med 
for av tekstil voksduk og en 
innvendig lomme. Hanker 
forsterket med voksduk så de ikke 
strekker seg. Mål ca. 40 cm bred 
og 38 cm høy. Kan vaskes på 
ullprogram. 

Finnes i standard utgave i to 
fargekombinasjoner. Individuelle 
ønsker kan evt. etterkommes. 

Pris :  500,- kjøpt på stand 
           550,- tilsendt 

 

 

 

Sitteunderlag 
Strikket og tovet ull. Ulike 
fargekombinasjoner. Mål kan 
variere, men rundt 34 cm x 48 cm. 
Kan vaskes på ullprogram. 
Pris :  250,-   kjøpt på stand 
           300,- tilsendt 

Se www.norskshibaklubb.no for flere artikler,  
priser og mer informasjon! 
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BAKSIDEN 
Najaninôs  Deki Imouto & N. Aiko-Chan 

Foto:  Sandra Janszó 
 

UTGIVELSESPLAN 
Nr. 1 Mars (Manusfrist 15/2) 
Nr. 2 Juni (Manusfrist 15/5) 
Nr. 3 September (Manusfrist 15/8) 
Nr. 4 Desember (Manusfrist 15/11) 
 

ANNONSEPRISER 
Helside i enkeltnummer 100,- 
Helside helårsannonse  300,- 
Halvside i enkeltnummer 75,- 
Halvside helårsannonse 250,- 
Kommersielle annonser: 3x pris 
 

MEDLEMSKAP 
Kontakt kasserer for priser og 
fremgangsmåte. 
 

STOFF TIL SHIB-A-VISA 
sendes sendes Janne Lanesskog, 
E-post  janne_lanesskog@hotmail.no 
Bilder ønskes i jpg og min 300dpi 
Redaktøren forbeholder seg retten til 
å bruke, redigere og forkorte innsendt 
materiale. 
 

SORT-HVIT OG FINE FARGER 
Shib-a-visa utgis i sort-hvit,  
men ca 4 uker etter utsendelse kan 
du finne artikler og bilder i farger på 
www.norskshibaklubb.no! 
 

KLUBBEN PÅ NETT: 
www.norskshibaklubb.net 

 

KLUBBENS KONTO: 
9486.05.45343 

 

HUSK Å MELDE FRA 
HVIS DU FLYTTER! 
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STYRET: 
Leder  Ann Margot Whyatt 
Mob 920 30 772 
e-post: amw@kokstad-bht.no 
  
Nestleder Bjarne Jåtten 
Tlf  51 42 24 88 Mob  915 56 625 
e-post: bjarne.jaatten@osjord.no 
 
Sekretær Lisbeth Høyem 
Klubbens adresse:  
Steinkjervegen 1217, 7710 Sparbu 
Tlf 74 16 22 85 Mob 917 16 284 
e-post: sekretar@norskshibaklubb.no 
 
Kasserer Christen Johansen 
e-post: kasserer@norskshibaklubb.no 
 
Styremedlem Lone Fillipsen 
Tlf 77 68 05 97 Mob 995 94 074 
e-post: hfilips@online.no 
 
Styremedlem Solvor Nærland 
Tlf 55 31 37 84 Mob 481 18 971 
e-post: solvor@shibaliv.com 
 
Styremedlem  Torstein Gleditsch 
Mob  958 06 490 
e-post:  torstein@gleditsch.net  
 
 
Varamedlemmer 
Hege Urdal 
 e-post: hegurd@gmail.com 
Eirik Knudsen   
e-post: eirik@shibatroll.com 
Michael F Lunde 
e-post: lunde.michael@yahoo.com 

KONTAKTPERSONER: 
Sørlandet Bente K. Pedersen 
Tlf 37 04 15 34 Mob 993 85 748 

e-post: habagou@tele2.no 
 

Østlandet  
Ingrid Alice Kvitberg  

Mobil: 93 46 19 07   e-post: 
ingrid_a_kvitberg@hotmail.com 

 
Vestlandet Christen Lang 

Tlf 55 95 17 01 Mob 909 81 295 
e-post: chr-lan@online.no 

 
Midt-Norge og lydighet 

Sissel Skjelbred 
 Tlf 74 14 32 69 Mob 975 67 022 

e-post: k-svends@online.no 
 

Nord-Norge Lone Fillipsen 
 Tlf 77 68 05 97 Mob 995 94 074 

e-post: hfilips@online.no 
 

Agility Lise Komisrud 
Tlf 63 96 99 78 Mob 916 87 047 

e-post: lisekom@online.no 
 

Bruks Halvor Størmer 
Mob 913 29 027 

e-post: halvor.stormer@nfk.no 
 

Utstilling 
Laila Nagel 

Tlf: 33 05 88 83 Mob: 916 68 579 
E-post: l-nag@online.no 

 
Valpeformidler  Olav Aga         

Mob 920 30 772 
valpeformidler@norskshibaklubb.no 

 
Sunnhetsutvalget 

Leder: Lisbeth Høyem. 
Christen Lang, Eivind Mjærum,  

Solvor Nærland. 
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LEDERENS SIDE 
 
Tenk at året allereie snart er omme, eit å med mange gjeremål og ulike 
aktivitetar. Det er mange som har hjelpt til med store og små oppgåver 
for klubben gjennom året. Takk til kvar og ein av dykk.  
 
Eit år på hell er alltid ei tid for ettertanke. Tanken kan gå til dei firbeinte 
som me mista i løpet av året og då er det godt å ha dei gode minna å 
sjå attende på. Det er òg kjekt å tenka på alle dei små liva som har 
starta si vandring, lykke til i vera til dei. 
 
Håpar de hugsar på at klubben har mange flotte produkt som kan 
komplimentera julegåvene; kva med eit tova sitteunderlag med shibaer 
på, krus med shibamotiv eller klubbens berømte kalender? 
 
Det har vore eit svært travelt år, med svært mange gjeremål både for 
klubben og i samband med jobb. Av og til må ein difor tenka seg om og 
bestemma seg for om det er slik ein vil ha det, eller om ein ynskjer å 

roa ned ééSlike val er ikkje alltid lette ¬ ta, men det er ein ting eg vil  

nytta meir tid på og det er eigne hundar. Ynskjer å få trena dei meir og 
fått gått lange turar på fjellet. 
 
Vil få ynskja alle medlemmar ei riktig fredeleg og god jul og hugs på 
våre firbeinte vener nyttårskvelden! 
 

Ann Margot  
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Hei, igjené 
 

Da ble det 2 utgaver til av Shib -a-visa fra meg, men nå gleder det meg å ønske 

Janne Lanesskog velkommen som ny redaktør!  
 

Vi er inne i en he ktisk tid. De fleste ordner og styrer, med baking , vasking og 

pynting . Og man kan lett bli overveldet av all innsatsen som dokumenteres gjennom 

Facebook. 
 

For meg bl e det ekstra hektisk i år, med de uplanlagte utgavene av Shib -a-visa, 3 

dager til Dogs4All, en 3-dagers 50 -års feiring , j ulemiddag f or  t ippelaget  og jaggu 

hadde jeg ikke planlagt en 5 dagers tur til Finland midt i juleforberedelsene. M en 

det blir sikkert jul uansett , og heldigvis er  sist e skoledag 20. desember . 
 

Og det er motiverende å reise når man får gode opplevelser og resultater. Å stå på 

Dogs4All å bli BIR akita med min veteran, N S Uch NV -08-09-13 NVV-13 Ak-inu-

bas I -ma-ru Eikou no Hoshi, var bare he lt fantastisk. Eikou har ikke vært stilt de 

siste 3 årene, og hun ble påmeldt bare fordi jeg uansett måtte ha henne med meg. 

Men ógamlaó var i kanonform og husket alt om hvordan det skal foregå på utstilling, 

og vi lßp og lßp og lßpé.. 
 

Dessver r e kollider t e bedømmelsen både t idsmessig og plasser ingsmessig, så j eg 

f ikk ikke set t  noe av shibabedømmelsen. Heldigvis f ikk j eg set t  noen shibaer  på 

st and. J eg må bar e si at  j eg likt e ut st r ålingen t il Chr ist ens nye Ot aka, og det  var  

godt  å endelig f å t at t  lit t  skikkelig på Goma t il Ann Mar got  og St einar . 

 

Takk t il alle som bidr o med ar t ikler  t il det t e nummer et . J eg håper  der e f or t set t er  

å lever e t il J anne også!. 

 

Nå som Shib-a-visa er  f er dig, kast er  j eg meg inn i innspur t en på vår t  st or e 

oppussingspr oj ekt !  
 

God j ul og godt  nyt t  år  t il alle leser e! 
 

Lisbet h  
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Referat fra årsmøte i norsk shiba klubb 8. juni 2013  
Antall fremmøtte: 12 tilstede,    Antall fullmakter: 3 fullmakter 
Antall forhåndsstemmer: 9 godkjente. 1 av de fremmøtte har sendt inn 
forhåndsstemme. 
 

1) Konstituering 
a) Godkjenning av forretningsorden: Godkjent 
b) Valg av møteleder, valgt: Torstein Gleditsch   

2 referenter, valgt: Solvor Nærland og Lisbeth Høyem 
3 personer til tellekorps, valgt: Arne Dahl, Sigrid Helene Hanssen, Ann Margot 
Whyatt 
2 til å skrive under protokollen, valgt: Mildrid Kjøbli og May Holmvik 

c) Godkjenning av innkalling: Godkjent 
d) Godkjenning av dagsorden: Godkjent 

2) Beretning for perioden; Godkjent 
3) Regnskap 2012; Godkjent 
4) Handlingsplan 2013-2014; Vedtatt med endring i 8. strekpunkt: 
òFortsette ¬ utvikleéé. og KLUBBkalender av hßy kvalitet.ò 

5) Budsjett 2013; Vedtatt 
6) Ingen innkomne forslag  
7) Valg   Følgende verv har ett år igjen av sin periode: Leder (Ann Margot Whyatt), 2 

styremedlemmer (Torstein Gleditsch og Solvor Nærland), 2 medlemmer av 
valgkomitéen (Christen Lang og Gullborg Knudsen). 
Følgende ble valgt: 

Nestleder, 2 år Bjarne Jåtten Gjenv  19 JA 
 

1 BLANK 

Sekretær, 1år Lisbeth Høyem Ny 19 JA 
 

1 BLANK 

Kasserer, 2 år Christen Johansen Gjenv  20 JA 
 

  BLANK 

Styremedlem, 2 år Lone Fillipsen Gjenv  18 JA 
 

2  BLANK 

1.Varamedlem, 1 år Hege Urdal Ny 20 JA 
 

  BLANK 

2. Varamedlem, 1 år Eirik Knutsen Gjenv  19 JA 
 

 1 BLANK 

3. Varamedlem, 1 år Michael Lunde Gjenv 18 JA 
 

2 BLANK 

Revisor, 1 år Per Ivar Sæth Gjenv  19 JA 
 

1 BLANK 

Vararevisor, 1 år Janne Lanneskog Gjenv  20 JA 
 

  BLANK 

Valgkomite, 2 år Lise Kommisrud Ny  17 JA 
 

3 BLANK 

Vara valgkomite, 1 år Karsten Thunes Gjenv  16 JA 
 

 4 BLANK 

 
Laila Nagel Ny  20 JA 

 
  BLANK 

8) Utdeling av utmerkelser 
Årets utstillingsshiba: Eriko No Noriko Go Av Enerhaugen, eier Christen Lang 
¡rets bruksshiba: Katsumotoôs Chikako, eier Per Jarle Tynes 
Årets veteran: Ramnfløya's Kita No Otenba, eier Bente K Pedersen 
Årets junior/unghund: Eriko No Noriko Go Av Enerhaugen, eier Christen Lang 
Årets oppdretter: Kennel Enerhaugen 

9) Avslutning  
          4 

         Solvor Nærland /s/ Referent                                     Lisbeth Høyem /s/ Referent 
Jeg godkjenner referatet: 

                     Mildrid Kjøbli /s/                                                    May Holmvik/s/ 
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Referat styremøte 22/10  
Tilstede: Ann Margot, Christen, Bjarne, Solvor, Lone, Hege, Lisbeth 
Forfall: Michael, Torstein, Eirik 
 
Sak 64/13 Post/Info 
Fra NKK: Høring - Strategi for IT satsing i  Norsk Kennel Klub Frist 2/1-14 Torstein og 
Christen ser på dette til neste møte. 
Fra NKK: Påminnelse om Forskningsforum 29/10 til orientering 
 
Sak 65/13 Økonomi 
Det er bare mindre endringer i regnskapsrapporten fra forrige møte. Vi har fått inn noen 
flere medlemskontingenter og betalt noen regninger for vedlikehold av nettsidene våre. 
Vi kan få et bedre resultat enn budsjettert. 
 
Sak 66/13 Statusrapporter 
*RAS: Et delvis utkast foreligger for shiba. Utkastet sendes styret så snart det 
foreligger. Forslaget må ut til medlemmene via Shib-a-visa i desember. For de øvrige 
rasene har vi fått lite fakta og bygge på, men forslag vil komme. 
*Klubbhåndbok: Status som tidligere. Plan om å ha det ferdig til årsmøtet 2014. 
*Klubbkalender: Alt nødvendig er innsamlet, og den blir ferdig til Dogs4All. Vi bestiller 
flere enn i fjor. 
*Shib-a-visa/ ny redaktør: Vi venter på stoffet som foreligger for nummer 2-3. For 
julenummeret har styret ansvar for å bidra og hjelpe til med oppgaver. Lisbeth 
ferdigstiller begge bladene. Vi leter videre etter ny redaktør. 
*Ny valpeformidler: Vi venter på svar fra Ingrid 
* Kursansvarlig: Laila Nagel har sagt ja. Hun er tilgjengelig for Distriktskontaktene, og 
hun får selv formulere tekst til klubbsiden. Christen snakker med Laila 
*Rasetorg D4A: Påmeldt til rasetorg. Stand OK. Kai vil være med i paraden og delvis på 
stand.  
*Klubbsiden; Christen Johansen hjelper til på klubbsiden. Stoff sendes til han med kopi 
til Harriet. Vi ønsker at en person til kan bli med i teamet. 
*Vandrepokaler: Solvor undersøker med Torstein om de resterende er tilsendt vinnerne  
 
Sak 67/13 Høring om regelverk for autorisasjon av eksteriørdommere Frist 10/12 
Foreslåtte endringer er greie, men vi ønsker at antallet shibaer fortsatt skal være 50/30.  
 
Sak 68/13 Høring om paringsavtale og forvertsavtale Frist 1/11 
I forvertavtalen: Vi synes det bør være minst 2 valper i hvert kull i pkt B Avl. Og kanskje 
en mulighet for et 3. kull (helt/delvis) dersom det har vært færre valper. 
Paringsavtalen OK. 
 
Sak 69/13 Eventuelt 
*Vi må få på plass retningslinjer for fast påskjønnelser til styremedlemmer og andre 
som gjør en oppgave. 
* Vi ønsker å komme med et tilsvar til artikkelen «Med blanke ark» i Hundesport nr 
10/13. Hege sjekker mulighet og tidsfrist med Hundesport. Hege og Solvor er ansvarlig 
for å lage et forslag, som sendes ut til styret for godkjenning 
 
Neste møter 28/11 og 9/1-14 
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Referat fra styremøte onsdag 27/11-13 

Tilstede: Ann Margot, Solvor, Christen, Lone, Torstein, Lisbeth 
 Forfall: Bjarne, Michael, Eirik, Hege 
 
Sak 70/13 Post og info 
Fra NKK: Høring om mandat for BIT Frist 5/2-14 Saken tas opp på neste møte, alle må 
lese og komme med innspill. 
Fra NKK: Presiseringer rundt terminfestede arrangementer tas til etterretning 
Referat fra RS: Kort orientering om årets RS. Den mest kontroversielle saken var 
fjerning av òstorcertò.  
 
Sak 71/13 Økonomi 
I det siste har det vært en del aktivitet i klubben, og dette preger regnskapet. Vi ligger 
godt an i forhold til budsjett. Det forventes ingen flere store kostnader i 2013 bortsett fra 
trykking og utsendelse av siste nummer av Shib-a-visa . Videre satser vi på et godt 
kalendersalg og salg av øvrige klubbeffekter de siste ukene av året. 

 
Sak 72/13 Referat fra Organisasjonskurs  
Solvor gikk gjennom referatet, og det ble litt generell diskusjon rundt noen punkter. 
Christen sjekker om noen andre kan disponere kontoene i tilfelle noe skjer med 
kasserer. Styremøtereferatene skal godkjennes som egen post på styremøtene og 
sendes til webpublisering som pdf. Vi tar med oss flere momenter i arbeidet videre med 
Klubbhåndboken og forberedelsene til årsmøtet 2014. 
 
Sak 73/13 Høring - Strategi for IT satsing i Norsk Kennel Klub Frist 2/1-14  
Vi jobber litt med valg av prioriterte oppgaver før jul, og sender innspill på mail. Torstein 
koordinerer informasjonen. 
 
Sak 74/13 Ny utregning for Årets bruksshiba  
Styret ønsker en begrunnelse for de endringer som er foreslått ift poengberegning. 
Saken tas opp igjen når dette foreligger. Lisbeth kontakter forslagsstillerne. 
Ellers vil vi endre navn på klubbens årskonkurranser slik at de blir òrasenßytraleò og alle 
raser kan konkurrere på samme liste.  
 
Sak 75/13 Søknad om reisestøtte  
Valgkomiteen søker om reisestøtte til fellesmøte i Bergen. Styret dekker inntil 1000,- i 
reiseutgifter for Lise Kommisrud. 
 
Sak 76/13 Statusrapporter 
*RAS. Arbeidet fortsetter, men vi søker NKK om lengre frist for å kunne forankre 
dokumentet i klubben. 
*Klubbhåndbok. Håper å legge frem et utkast etter jul. 
*Shib-a-visa. Julenummer er i rute og ny redaktør, Janne Lanesskog, er på plass 
*Valpeformidler. Olav Aga har tatt over jobben. 
 
Sak 77/13 Antall utstillinger for 2015 
Vi er usikre på praktiske konsekvenser av fjerning av storcert, og vi ønsker å avklare 
med NKK om vi kan ha egne championatkrav for våre raser. Videre vil nok vår plan om 
å innskrenke antall utstillinger for 2015, være enda mer aktuell nå. Vi ønsker å prioritere 
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etablerte arrangører og geografisk spredning, men vil kanskje bare tillate klubbens 
raser på ca 30 utstillinger utover NKK og Japanspesialen. 
 
Sak 78/13 Eventuelt 
*Dommerlister: Lister til NKK og Japanspesialen settes opp på neste møte. Solvor ber 
Christen og Eivind komme med innspill, og det er åpent for alle å komme med innspill. 
*Styremedlemmer som ikke har sendt bidrag til Shib-a-visa, må gjøre det snarest. 
 
Neste møte 9/1 kl 20.00 
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Fra www.nkk.no 

ñStorcertò vedtatt fjernet 
11. november - 2013 
 

I helga ble årets Representatskapsmøte (RS) avholdt. Det har blitt behandlet 
mange saker og mer informasjon kommer når protokollen foreligger. 
 

En av sakene som ble behandlet og som administrasjonen får mange 
spørsmål om var forslaget fra Norske Elghundklubbenes forbund om å fjerne 
«storcertet» på utstillinger i Norge. Flertallet av de fremmøtte klubbene har 
sluttet seg til forbundets forslag og fjerningen ble dermed vedtatt. 
 

Endringen vil gjelde fra 1.1. 2015 og NKK vil komme tilbake med mer 
informasjon når man har justert regelverket og sett alle konsekvensene av 
vedtaket. 
 

RS er NKKs høyeste myndighet, alle raseklubbene er direkte representert, 
lokale klubber representeres av regionene. 
 
 
KOMMENTAR FRA NSKs DELEGAT: 
RS hadde ingen diskusjon av konsekvensene av dette vedtaket, og hva 
vedtaket vil innebære i forhold til den pågående prosessen med gjennomgang 
av hele utstillingsstrukturen. 
 
Så hva konsekvensene av vedtaket blir i praksis, er fremdeles ikke klart. 
 
Men for NSK vil det være aktuelt å begrense antall utstillinger i fremtiden, noe 
vi uansett hadde tenkt å gjøre, som en følge av diskusjoner om fremtidig 
struktur for utstillinger. 
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Hund i høstmørket 
Hentet fra Norges hundetrenerforbund sine nettsider. 
 
Mørket, kulde og snø stiller krav til oss hundeeiere. Men med enkle 
midler kan du bli kvitt snøklumper i pelsen, unngå fukt- og saltskadde 
labber og gjøre vinteren til en like morsom årstid som de andre. 
 
Raser med tykk pels, for eksempel polarrasene samojed og grønlandshund, 
liker seg når kulden kommer. Andre synes ikke det er like morsomt. De nakne 
rasene behøver kanskje en genser allerede tidlig på høsten, og når snøen 
kommer må de ha på seg det tykke varmeteppet. Men de aller fleste behøver 
ikke varmeteppe før det er mange minusgrader utendørs. 
 
Våte hunder 
Regnet kan lage problemer for en del hunder og eierne deres. Pelsen på de 
langhårete rasene kan begynne å bli flokete av leire og sand som stivner, og 
den lange pelsen tar lang tid å tørke når den har blitt våt. Et forslag er å bruke 
en regndress til hunder for å beskytte pelsen. Noen pelstyper får imidlertid 
floker bare av å ha på seg denne regndressen, og da må du ganske enkelt bite 
i det sure eplet og la hunden bli våt. Men du må være nøye med å få hunden 
ren og tørr etter spaserturene. Det letteste er å stille hunden i dusjen og spyle 
ut sanden og deretter tørke hunden nøye. Hvis en hund ligger våt for lenge, 
kan den bli kald og pådra seg en forkjølelse. Dessuten kan fukten irritere 
huden. 
 
Det er like viktig å tørke en korthåret som en langhåret hund, selv om det 
vanligvis holder å dra en håndduk over ryggen. Med alle hunder er det viktig å 
være nøye med å tørke tørt mellom tær og tredeputer for å unngå våteksem. 
Tenk også på at hvis du ikke tørker eller skyller bort skitten, tørker den etter 
hvert og faller av pelsen slik at du får sand over alt! 
 
Husk reflekser 
Når det er mørkt og trist ute, kan du huske at mange aktiviseringsøvelser går 
an å gjøre innendørs. Fordi hunden behøver sine lufteturer og det med stor 
sannsynlighet er beksvart ute, er det utmerket å ta en tur i byen. For hunder 
som nesten alltid har lufteturene i skogen eller ute på landet, er dette nyttig og 
de blir mentalt trøtte. Varier lufteturene slik at det blir nytt for hunden. Men 
glem ikke refleksene til både deg og hunden! Selv om det finnes gatelys, synes 
dere ikke særlig godt i mørket. 
 
Saltet kan skade 
Hvis dere går på saltede veier, er det bra å spyle av labbene til hunden etter 
lufteturen. Veisaltet tørker ut tredeputene, som lett får sprekker. Hvis det 
kommer salt inn i sprekkene, kan det svi på hundens labber! Hvis hunden 
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plutselig blir halt på lufteturen, kan det altså skyldes veisaltet.  
 
Den kalde snøen kan føre til kuldekrampe i en labb, særlig hvis snøen sitter 
fast på labben. Da er det bare å ta av seg vantene og varme opp labben med 
hendene.  
 
Hvis det fester seg snøklumper i den lange myke pelsen til hunden, fjerner du 
dem lettest ved å spyle hunden med lunkent vann og deretter tørke hunden 
tørr! Om du du slipper hunden inn i huset med snøklupmer hengende i pelsen, 
vil det ikke bare bli vått inne, men det tar også lang tid før hunden tørker.  

 

 

KLUBBKALENDER 2014 
 

Pris for kalender og forsendelse (konvolutt og porto)  
er kr 200,- pr stk. 

 
Bestill kalender hos kasserer Christen Ø, Johansen på: 

kasserer@norskshibaklubb.no og betal inn til 
klubbkontoen: 9486.05.45343. 
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VALG 2014 

 
Valgkomiteen informerer om at følgende verv er på valg ved årsmøtet 2014: 

Leder                                        2 år 
Sekretær                                  2 år 
1 Styremedlem                         2 år 
3 Varamedlemmer til styret      1 år 
Revisor                                     1 år 
Vararevisor                               1 år 
2 medlemmer valgkomite         2 år 
2 Varamedlemmer valgkomite  1 år 
 
Valgkomiteen ønsker forslag på kandidater til vervene, og dette kan gjøres på 
følgende måter: 
 
Formelt forslag:  
En kandidat som er forespurt og har bekreftet vilje til å ta verv. Hvis 
valgkomiteen ikke fremmer kandidaten som sin egen, blir forslaget ført opp 
som motkandidat til valgkomiteens innstilling ved valget. 
 
Uformelt forslag/tips: 
Et tips på person som valgkomiteen bør kontakte. Personen trenger ikke være 
forespurt av den som kommer med tipset. Hvis valgkomiteen velger å ikke 
fremme personen til kandidat, vil personen ikke bli ført opp som motkandidat. 
 
Om presentasjoner: 
For kandidater som blir fremmet som valgkomiteens innstilling, er det 
valgkomiteen som etterspør presentasjoner fra kandidatene. For formelle 
kandidater som ikke fremmes fra valgkomiteen, må forslagstiller, på 
forespørsel fra valgkomiteen, fremlegge presentasjon i forbindelse med 
utsending av årsmøtepapirene. 
 

Forslag og tips sendes på e-post til  
Christen Lang, chr-lan@online.no 
senest 15. januar 2014 
 
  

mailto:chr-lan@online.no
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  Kennel Enerhaugen  
 
  Ichiokasow  (Nippo reg.)  

 
 

 

 

 

Vi ønsker alle våre venner en God Jul og et godt nytt år!  

I år har vi virkelig fått oppleve hva ekte vennskap vil si. Vi er 

veldig takknemlig for all støtte og hjelp vi har fått i dette 

vanskelige året! 

 

 

 

Jorun Kvalheim & Christen Lang  
Sandviksveien 173, 5035 Bergen  

Tlf. 55951701/90981295 Fax: 55958402  
E-mail: chr -lan@online.no     

Hjemmeside: www.enerhaugen.net  
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NKKs Organisas jonskurs i Bergen 2013  
Referat ved Solvor Nærland 
 
Foredragsholder: Øystein Eikeseth 
 

NKKs formål 
     NKK skal ivareta hundens og hundeholdets interesser i Norge, samt bidra til å 
fremme positive aktiviteter med hund og utviklingen av den enkelte hunderase. NKK 
skal også arbeide for etisk og praktisk riktig behandling av hunder, og for at avl av 
hunder skjer i ønsket retning, både når det gjelder rasestandard og rasens sunnhet. 
     NKKs formål gjelder også i medlemsklubbene 
 

NKK består av: 
- Medlemsklubber (raseklubber og lokale hundeklubber) 
- Enkeltmedlemmer, dvs personer som er medlemmer i de enkelte medlemsklubber 
- Særkomiteer 
     Vedtektene (lovene) styrer klubbens oppgaver. I lovene framkommer klubbens mål 
og oppgaver. Man kan ikke velge å la være å følge dem pga uenighet. Da må man først 
sørge for at det blir en lovendring. 
     NKKs regioner er ment å være et organ for å samarbeide på tvers av klubbene, 
utnytte hverandres ressurser. Ingen klubb er så spesielle at de ikke med fordel kan 
samarbeide med andre på enkeltområder (f.eks. hundekurs, trening og aktiviteter med 
hund). 
 

Representantskapsmøte (RS)  
      RS er NKKs høyeste myndighet, og avholdes hvert år i november. 
      Når RS eller Årsmøte har vedtatt årsberetning eller regnskap, har vi fritatt styret for 
ansvaret for denne perioden. Da har klubben som sådan overtatt ansvaret. 
 

Disiplinærreaksjoner (se kap 7 i NKKs Lover) 
     Bestemmelsene i dette kapittelet gjelder for alle NKKs medlemsklubber, regioner og 
organer samt enkeltmedlemmer i NKKs medlemsklubber. 
 

Alle disiplinærsaker krever ekstremt god ryddighet 
- Føre protokoll 
- Innhente uttalelser fra begge sider 
- Innsikt i saken 
- Saksbehandlingsfeil er vanlig, og er mat for advokater 
- Kan bli kjempedyrt å tape 
- I medlemsklubber er det styret som håndterer sånt 
- Må være et lovbrudd (mot NKKs eller medlemsklubbens lover) 
- Reaksjonsformer står i vedtektene 
 

Appellutvalget 
- Behandler klager på vedtak om disiplinære reaksjoner fattet av disiplinærkomite 

eller medlemsklubb 
 
Hovedstyrets oppgaver 
- Drive strategisk ledelse av NKK mellom RS 
- Opptak eller opphør av medlemsklubber 
- Bevilge tilskudd til regioner 
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- Fastsette regler, bestemmelser og instrukser 
- Autorisere dommere, evt avautorisere 
- Oppnevne utvalg 
- Godkjenne terminlister 
- Avgjøre søknader 
NB! Den som oppnevner et organ, skal få rapportene fra organet: styrets årsmelding 

skal gå til årsmøtet eller RS, en komite nedsatt av styret skal rapportere til styret. 
 

NKK-regionenes oppgaver 
- Samarbeidsforum for hundeklubber 
- Fremme muligheter for aktivitet med hund 
- Øke aktivitet blant lokale klubber 
- Fokus på etablering av felles aktiviteter mellom flere klubber 
- Informasjonsarbeid 
- Kontakt med lokale myndigheter 
- Koordinere aktiviteter og kurs i området 
 

Tillitsverv i hundeklubber og andre organisasjoner: 
 

Styret 
     Styret skal være et kollegium med visse oppgaver, plikter og ansvar. Det er et 
lederteam med spennende og lærerike utfordringer. Styrearbeid er politisk arbeid. 
     Styret i klubben er gitt fullmakt til å lede arbeidet i klubben mellom årsmøtene, og 
bør få utøve sin ledelse uten så mye uro. Er ikke medlemmene tilfreds med styrets 
politikk eller arbeid, skal dette komme til uttrykk gjennom tillit og valg på årsmøtet. 
 

Styrets plikter: 

¶ Å lede klubben i samsvar med lover og vedtekter 

¶ Å lede klubben slik at medlemmenes interesser ivaretas på en best mulig måte 

¶ Det er opp mot disse krav og forpliktelser at styrets virksomhet skal vurderes. Styret 
«stilles til ansvar» 

 

Styremedlemmene må: 

¶ Kunne fungere sammen som et team 

¶ Ha variert og utfyllende erfaringsbakgrunn 

¶ Ha kunnskapsbredde 

¶ Ha tid og interesse til og for vervet 

¶ Vise engasjement 

¶ Sette seg inn i sakene 

¶ Våge å ta upopulære avgjørelser 
 

     At styremedlemmene har variert kunnskap og kompetanse er det viktigste! For å få 
det, kan det være lurt med ulik alderssammensetning, kjønnsmessig fordelig, 
representanter fra ulike miljøer/aktiviteter, rimelig overlapping. Men i seg selv er ikke 
disse kriteriene verdt noe, og bør være fleksible. Det er kunnskapen til styret som 
helhet som er det viktige! Viktig med fornuft. Ikke hiv ut de beste og mest motiverte fordi 
reglene sier at de ikke får sitte lenger enn en viss tid eller fordi de ikke tilhører en 
bestemt gruppe. 
     Ansvar for helheten er en del av det organisasjonsmessige ansvaret til styret. Dvs at 
noen er sterk på et område, andre på et annet. Til sammen har styret kunnskaper og 
blir sterke og kompetente. 
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     Det er tendens til at styremedlemmer oppfatter seg som ï eller blir oppfattet som ï 
representanter for spesielle grupper eller aktiviteter. Det kan være en sperre for at 
styret tar sitt ansvar for helheten alvorlig. 
 

Styrets arbeid: 

¶ Være ansvarlig for driften mellom årsmøtene 

¶ Påse at lover blir fulgt 

¶ Påse at årsmøtevedtak følges 

¶ Påse at langsiktig policy følges 

¶ Fatte beslutninger 

¶ Arbeide ut fra organisasjonens mål og langsiktige interesser 

¶ Fremme organisasjonens interesser, ikke egne særinteresser 

¶ Forvalte klubbens ressurser 

¶ Ikke være for opptatt av detaljer 

¶ Delegere. Aktiviser/engasjer medlemmer. Særlig til å være ansvarlig for sosiale 
tiltak. Styret kan justere forslag fra dem litt, men ikke overstyre. 

 

Det er ikke sånn at alle saker som kommer skriftlig til styret må behandles. Styret 
skal f.eks.  ikke behandle krangel mellom enkeltmedlemmer selv om konflikten 
fremmes som sak av medlemmer. Det er ikke hjemmel for å behandle dette. Saken 
skal avvises av sekretær eller den som mottar klubbens post, og ikke gå videre til 
styret. Mange sier stygge ting om andre på f.eks. Facebook.  Dette vedkommer ikke 
klubben/styret. Det skal være hjemmel for saker som går til styret. Dersom et 
medlem eller oppdretter sier noe stygt om en annen eller en annens hunder, har det 
ingenting med klubben å gjøre.  

 

Styret må  

¶ ha en adressat 

¶ overlate organiseringen av arbeidet til lederen 

¶ tillate interne eksperimenter og feiling, stimulere kreativ aktivitet 

¶ Styrets medlemmer må stille seg til disposisjon som samtalepartnere, konsulenter 
og ressurspersoner. 

¶ Det må være legitimt med kontakt mellom styremedlemmene også utenom møtene. 
Styret må gjøre seg kjent med organisasjonen, og få vite hvilke tanker, holdninger 
og følelser som finnes. 

¶ Styret må bruke tid til å målanalysere, tenke gjennom hva formålsparagrafen og 
virksomhetsplanen betyr for den daglige innsatsen. 

 

Det er lurt å avse et styremøte til å gå grundig gjennom vedtektene, punkt for punkt. 
Se hva som ligger der av muligheter og oppgaver. 

 

     Et godt liv er ikke et liv uten konflikter. Heller ikke et godt styrearbeid. Et styre hvor 
medlemmene hele tiden er helt enige, vil ikke kunne skape inspirasjon og dynamikk.         
Saklig uenighet kan ofte være en fordel og en styrke, og må ikke sees på som utslag av 
manglende lojalitet. Der alle tenker likt ï tenker ingen nytt! 
     I alle tvister og konflikter som berører flere parter, innhent synspunkt fra den annen 
part før vedtak fattes. 
     Styret skal sørge for å bruke riktig mengde ressurser på ulike virksomheter. 
Balansere, prioritere og fordele. Ha et system på hvordan det skal gjøres. Når det 
dukker opp noe uventet, må planene revideres. Lære å bruke riktig mengde fokus til 
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riktig tid for å holde målet klart. God informasjon sånn at alle trekker sammen, og at 
målet ikke forsvinner i uvesentligheter. 
 

Det er de som oppnevner et organ som bestemmer hva organet skal gjøre, og kan 
også endre beslutningen. F.eks. oppnevner årsmøtet styret, og bestemmer over det. 
Styret oppnevner komiteer og utvalg, og bestemmer over disse. De som er oppnevnt, 
skal rapportere til de som har oppnevnt dem. 

 

     Klubbens medlemmer har ansvar for å ikke forstyrre styret hele tiden med 
bagateller, sånn at det mister fokus. Der medlemmene har anledning til å «støye» og 
spørre, er på årsmøtet. Årsmøtet skal være et viktig forum. 
 

Kompensasjon 

¶ Dersom styret kommer i retten, er det Aksjeloven det blir målt mot, selv om klubben 
ikke er et aksjeselskap 

¶ Overskudd i et aksjeselskap fordeles normalt ut på medlemmene 

¶ Overskudd i en ideell organisasjon pløyes tilbake til organisasjonen for å skape nye 
aktiviteter 

¶ I ideelle organisasjoner er styreverv å betrakte som ideelt arbeid 

¶ Styremedlemmer honoreres ikke! 

¶ Faktiske utgifter bør dekkes. 
 

Etikk 

¶ Etikk er gresk, og betyr skikk 

¶ Normer og verdier som skal styre våre handlinger med sikte på rett og galt, godt og 
ondt 

¶ Skal gjelde for moralsk riktig og god atferd 

¶ Moral: personlige nyanser/oppfatninger varierer litt 

¶ De tillitsvalgtes etikk går på forpliktelser, ansvar, oppførsel og atferd, ikke bare i 
klubben, men også utenfor. 

 Framtiden for alle hundeklubber avhenger av medlemmenes, og spesielt de 
tillitsvalgtes, etiske nivå. 
 

Aktsomhetsregler: 

¶ Etiske regler og normer skal bidra til å bevare tillitsvalgtes anseelse 

¶ Dette stiller visse krav til de tillitsvalgte som er høyere enn for vanlige medlemmer. 
 

Egenskaper hos tillitsvalgte: 

¶ Interesse for hund og hundesport 

¶ Må ikke markedsføre meninger som bryter med klubb eller NKKs målsetninger og 
arbeid 

¶ Må selv ha et uklanderlig hundehold (et absolutt krav til tillitsvalgte)! 
 

Ytringsfriheten 
     Skal jeg si alt jeg mener ï eller skal jeg mene alt jeg sier? 
Ytringsfrihet er en avledning av tankefrihet, og er en rettighet som innebærer friheten til 

å ha egne meninger, til å motta og gi informasjon uten innblanding. 
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Saksgang 
     Saksgang må aldri foregå på nettet. Heller ikke på mail. Debatten er noe av det 
viktigste som skjer under saksbehandlingen. 
     Mail er en framsendelsesmåte, men ikke for diskusjoner. Det brukes lettere sårende 
uttrykk enn om man hadde snakket sammen, særlig hvis de sendes en og en. Møte i 
gruppa virker gruppedannende, skaper fellesskap. Mail er derimot en dårlig 
saksbehandlingsmåte. 
     Skype er bedre enn mail. Men det aller beste er å sitte sammen, se hverandre i 
øynene for å få dialog. Se kroppsspråk og mimikk hos hverandre. 
 

Taushetsplikt 
     Det er ingen lovfestet bestemmelse om taushetsplikt i frivillige organisasjoner. Det er 
opp til klubben å belegge saker som kan skade personers anseelse med 
konfidensialitet. Det styremedlemmer underskriver, er at disse spillereglene skal 
overholdes. 
     Styret skal stoppe ryktespredning. Reelle etterrettelige saker har styret plikt til å ta 
tak i. Sladder og rykter gir splittelse og dårlig organisasjonskultur med mangel på tillit. 
     Styremedlemmene forholder seg solidarisk til styret. Eneste unntaket er dersom man 
har brukt reservasjonsmuligheten ved å ta protokolltilførsel. Å reservere seg bør skje 
meget sjeldent. Flertallet skal binde mindretallet. Mindretallet skal være bundet av 
flertallet. Det er dette som er å være solidarisk i styret. 
 

Åpen organisasjonsstruktur 
     I ideelle organisasjoner drevet av mennesker som bruker sin fritid, er det viktig for 
trivsel og tillit at det er åpen dialog.  
     Positiv tankekultur er det beste virkemiddelet for å få folk til å ta et tak for 
fellesskapet. Styret er forbilde og bygger opp trender. Styret må derfor være bevisst på 
sitt ansvar. 

 
Protokolltilførsel - reservasjon 

¶ Et styremedlem har plikt til å gjøre seg opp en mening i en sak 

¶ Et styremedlem som ikke kan gi sin tilslutning til den konklusjon flertallet trekker, har 
rett til å få sin oppfatning, både begrunnelse og konklusjon, ført til protokolls. 
(protokolltilførsel).  Dette må skje under møtet, før protokoll skrives, ikke etterpå.  

¶ Styrets medlemmer kan bare stilles til ansvar for sine vedtak ut fra hva de hadde 
kjennskap til eller kunne antas å ha kjennskap til (premissene) 
 

Flertallet binder mindretallet kollektivt. Man har rett til å reservere seg mot 
konsekvenser, men i ettertid holder det ikke med «vedtaket ble truffet mot én 
stemme». Det må være en formell protokolltilførsel med navn, begrunnelse og 
konklusjon. 

 

Økonomisk ansvar 
Styret har fullstendig økonomisk ansvar mellom årsmøtene. Når Årsmøtet godkjenner 
regnskapet, blir styret ansvarsfritatt. I prinsippet hefter styremedlemmene med sin 
personlige formue dersom de handler uforsvarlig.  
 

Hvis man som styremedlem har reservert seg gjennom protokolltilførsel, svarer man 
normalt ikke for styreflertallet hverken rettslig eller økonomisk. Regelen er endret.  
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Funksjoner i styret 
 

Leder 

¶ Er klubbens første tillitsvalgt 

¶ Må være tydelig 

¶ Er frontfigur og samlende midtpunkt uten å fokusere for mye på egen person 

¶ Administrere virksomheten slik at flest mulig medlemmer blir engasjert 

¶ Leder bør ikke ha for mange faste oppgaver. Må ha frihet til å ta det som trengs 
underveis. Være et sikkerhetsnett 

¶ Behandle saker og besvare brev så fort som mulig 

¶ Skal fordele oppgaver internt i styret 

¶ Innkalle til styremøter (selv om oppgaven er delegert til sekretær, ligger ansvaret 
hos leder) 

¶ Må ha klar arbeidsfordelig med sekretær, slik at sakene fortløpende blir fulgt opp  

¶ Skal lede styremøter. Være tydelig på konklusjonene 

¶ Skal lede sammenkomster (dvs åpne og ønske velkommen, deretter overlate 
ledelsen til den aktuelle komiteen), jvf punktet om å være frontfigur 

¶ Delegere myndighet og oppgaver 
Leder kan være en «flaskehals» dersom vedkommende ikke er tydelig eller ikke 
fordeler oppgaver, eller ikke innkaller til møter. Dersom leder ikke gjør dette, kan det gå 
ut over motivasjonen hos de andre. Leder kan lamme virksomheten fullstendig med 
passivitet overfor de andre i styret. 
 

Nestleder 

¶ Kan bli nødt til å overta ledervervet på kort varsel 

¶ Leder klubben i leders fravær 

¶ Derfor viktig at nestleder er best mulig orientert om de ulike sakene klubben 
arbeider med. 

 

Sekretær 

¶ Iblant velger årsmøtet sekretær og kasserer. Andre ganger velger årsmøtet 
styremedlemmer, og styret konstituerer seg da selv.  
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¶ Dersom styret konstituerer seg selv, er det mulig å gå utenfor  styret for å finne en 
dyktig sekretær. Vedkommende er da selvsagt ikke selv medlem av styret. 

¶ Sekretær fører protokoll og arkiverer og skriver referat til medlemsblad 

¶ Sekretær er ansvarlig for korrespondansene i samråd med leder 

¶ Sekretær utarbeider rapporterer og årsberetning 

¶ Sekretær tilrettelegger og sørger for innkalling til møter 
 

Kasserer 

¶ Iblant velges kasserer av årsmøtet. Andre ganger konstituerer styret seg selv 

¶ Det er også mulig å oppnevne en regnskapsfører som ikke er med i styret 

¶ Kasserer skal holde orden på klubbens økonomi 

¶ Kasserer skal ha oversikt over klubbens økonomiske situasjon 

¶ Kasserer skal svare på spørsmål om økonomi 

¶ Kasserer skal føre regnskap 
 
Styremedlemmer 

¶ Skal delta i ledelsen av klubben 

¶ Skal utøve delegerte oppgaver 

¶ Skal vise kreativitet i styrearbeidet 

¶ Skal belyse saker, argumentere og konkludere 
 

Vararepresentanter 

¶ Bør innkalles til alle møtene 

¶ Skal holde seg ajour, ha tilgang på alt 

¶ Har vanligvis talerett på møtene, men har ikke stemmerett hvis styret er fulltallig. 

¶ Varamedlem trer inn i styret med stemmerett ved forfall fra styremedlem. Hvis ikke 
annet er angitt, bør det være den av varamedlemmene som fikk flest stemmer under 
valget som er 1. vararepresentant, og som trer inn i styret først. 

¶ Hvis klubben har fysiske møter, kan det være at det ikke er økonomi til å innkalle 
vararepresentantene dersom styret er fulltallig. Men ellers er det viktig at de er med. 

¶ Varaplass er testplass for å se om vedkommende er et godt styremedlem 
 

Råd og utvalg oppnevnt av styret 

¶ Gjelder bl.a. utstillingskomite, sunnhetsutvalg, avlsråd 

¶ Styret gir mandat 

¶ Styret skal få rapporter fra utvalgene 

¶ Styret kan korrigere utvalgets beslutninger 
 

Råd og utvalg oppnevnt av Årsmøtet 

¶ Gjelder bl.a. valgkomite og kontrollutvalg 

¶ Styret skal ikke blande seg inn i slike komiteers arbeid 

¶ Disse får sine mandat av årsmøtet 

¶ De skal rapportere direkte til Årsmøtet 

¶ Styret har ingenting med valgkomiteen å gjøre! 

¶ Dersom det er konflikt i valgkomiteen, er de nødt til å ordne opp selv. Styret kan ikke 
involvere seg. 
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Styrets arbeid 
 

Hva er protokoll? 

Protokollen skal ha klart formulerte vedtak som gir klare henvisninger til hvem som 
skal gjøre hva og når, og hvordan det som er vedtatt skal finansieres. 

 

¶ Føres fra alle møter 

¶ Skal framgå hva som ble behandlet 

¶ Skal framgå tydelig hva som ble vedtatt 

¶ Skal framgå tydelig hvem som skal gjøre hva 

¶ Skal være kort og konsis, med en kort beskrivelse av saken. Protokoll skal være et 
oppslagsverk for ettertiden, og må derfor være lett å forstå også etter lang tid.  

¶ I en protokoll skal det ikke refereres fra debatten (det kan man i et referat) 

¶ Angi saksnummer 

¶ Gjengi gjerne referanse til hvem som reiste saken (brev, dato), deretter premisser 
(fakta), vedtak, og angivelse av videre saksbehandling (hva skal gjøres, når, av 
hvem, hvordan dekkes kostnader) 

¶ Protokollen skal være tilgjengelig for medlemmene 

¶ Protokoll skal være objektiv og absolutt korrekt, og ikke farget av sekretærens 
personlige oppfatning 

¶ Protokoll skal ikke farges av synspunkter eller sympati/antipati 

¶ Godkjenning av protokoll skal skje på neste styremøte, og skal være fast sak på 
sakslista 

¶ Protokoll skal være underskrevet av alle som var med på møtet (bruk gjerne digital 
signatur) 

 

Første utkast til protokoll bør sendes umiddelbart etter møtet via mail til alle i styret. 
Svarfrist på tilbakemeldinger skal være kort, 2-3 dager. Protokoll skal godkjennes på 
neste styremøte, som en av de første sakene. Det kalles «utkast» helt til det er endelig 
godkjent.  Protokoll kan godkjennes med eller uten merknader. Den skal signeres av 
alle som var med på møtet. Først etter at den er godkjent og underskrevet av alle, heter 
det «protokoll» og er gyldig. 
 

Råd for protokollføring 

¶ Skal printes ut på papir, ikke bli liggende på PCen 

¶ Angi type møte, dato og sted, saksnummer 

¶ Hvem var tilstede, hvem hadde meldt forfall. Ta også med hvem som ikke hadde 
møtt (dvs uten å ha meldt forfall) 

¶ Angi saken i overskriften 

¶ Beskriv saken 

¶ Beskriv premisser 

¶ Skriv vedtaket 
 

Arkivering 

¶ Styrets protokoller skal arkiveres for alltid 

¶ Brev skal arkiveres i en periode 

¶ Rundskriv ï vurdere viktigheten 

¶ Rapporter skal arkiveres, men vurdere hvor lenge ut fra viktigheten 
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¶ Arkivet tilhører klubben som helhet. Skal stå til disposisjon for styret og for 
medlemmer som har bruk for det. 

 

Årsberetning 

¶ Dette er styrets årsmelding 

¶ Normalt at den gjelder for et kalenderår 

¶ Er en melding om klubbens virksomhet 

¶ Utarbeides av leder og sekretær 

¶ Skal behandles på styremøte 

¶ Skal underskrives av hele styret 

¶ Legges fram til godkjenning på Årsmøtet 

¶ Når Årsmøtet har vedtatt årsberetningen, er styret fritatt for ansvar for perioden. Da 
er det klubben ved årsmøtet som har overtatt ansvaret 

 

Årsberetningen bør inneholde 

¶ Navn på styremedlemmer og sammensetning 

¶ Tillitsvalgte og utvalgsmedlemmer 

¶ Antall møter 

¶ Medlemstall. Ta også med fjorårets medlemstall slik at det framgår om det er vekst 

¶ Økonomi 

¶ Klubbarbeid og saker som har en dimensjon stor nok til at de forsvarer en plass i 
årsberetningen 

¶ Kontakt utad 

¶ Konklusjon/oppsummering 

¶ Skal totalt sett gi et helhetlig bilde av arbeidet i klubben 
 

Økonomi 
 

Klubbens konto 

¶ Det er meget viktig at det er mer enn en person i styret som har disposisjonsrett 
over kontoen. Hvis ikke står man der dersom det skjer noe med kasserer. Da kreves 
det ekstraordinært årsmøte for å få tilgang til kontoen. Iallefall må leder ha 
innsynsrett til kontoen. 

¶ Det finnes en slags styreforsikring, men uvisst hvor mye det har for seg ved normal 
drift. Kanskje mest aktuelt ved stor drift 

¶ Det bør være krav om originale bilag/kvitteringer for det som skal betales 

¶ I tillegg bør det være skikkelig redegjørelse 
 

Kassabok 

¶ Føres fortløpende av kasserer 

¶ Skal gjengi alle inn- og utbetalinger 

¶ Bilagsnummer 

¶ Bilag bør så langt som mulig være som originalbilag, sånn at det ikke risikeres noen 
framtidig mistro-situasjon 

 

Årsregnskap 

¶ Dvs kostnadene ved årsberetningen 

¶ Status over klubbens eiendeler og gjeld 

¶ Behandles og godkjennes av styret 
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¶ Revidert av revisor (dvs bekreftelse på at klubben har drevet sånn som årsmøtet har 
bestemt) 

¶ Når regnskap er godkjent av Årsmøtet, er styret ansvarsfritatt for perioden 
 

Revisor 

¶ Er valgt av Årsmøtet 

¶ Skal kontrollere regnskap med bilag 

¶ Skal være en intern kontrollinstans, sjekke at lover og forskrifter er fulgt 

¶ Skal kunne dokumentere overfor Årsmøtet at klubben har vært drevet i i forhold til 
formålet 

¶ Revisor skal ha tilgang til styrets protokoller 
 

Revisor må fortløpende få tilsendt styreprotokollene for å kunne kontrollere det styret 
gjør. 

 

 
 
Overordnede planer 

¶ For å nå mål, må en ta styring 

¶ Planer er styringsverktøy, og skal inneholde prioritering 
 

Hvorfor trenger vi styringsverktøy? 

¶ Gjennom valg av planer, får medlemmene mulighet til engasjement og innflytelse 

¶ Styret får mål å strekke seg etter 

¶ Vi blir mindre sårbare når nye mennesker overtar 

¶ Gir retningslinjer å prioritere etter 

¶ Forhåndsgodkjenning ved større tiltak 

¶ Pengestrømmen blir mer forutsigbar 
 

Ulike planer 
1. Langtidsplan (eks 3 år) er strategisk planlegging med prinsippielle deler 
2. Årsplan er for 1 år legges utfra strategier. 
Når 1 år er gått, justeres langtidsplanen, sånn at den alltid er for 3 år 
 

Planer skal inneholde 

¶ Analyse av nåsituasjonen 

¶ Målsetning 
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¶ Valg av virkemidler 

¶ Gjennomføring og kontroll 
 

Viktige tips for Årsplan 

¶ Skriv kort 

¶ Vær konkret 

¶ Ikke bland mål og tiltak 

¶ Ikke for omfattende 

¶ Prioriteringsrekkefølge 

¶ Tidsplan 
 

Økonomistyring forutsetter planer 

¶ Budsjettet er prislappen på planene våre 

¶ Planer og mål gir noe å styre økonomien etter 

¶ Løpende regnskapsoversikt  

¶ Utviklingen kan kontrolleres 
 

Møteledelse på Årsmøtet 

¶ Det er ordstyrers oppgave å få avviklet møtet korrekt 

¶ Må være trygg på hva som er riktig 

¶ Må ha godt kjenskap til sakene 

¶ Må være saklig 

¶ Meget viktig at ordstyrer kan regler og rekkefølger ved avstemning, og forstår 
konsekvenser av vedtak 

¶ Ordstyrer skal kunne rydde i forslagene før avstemning, f.eks. ved å klare å se 
saker som er sammenfallende og foreslå å slå dem sammen på en måte som 
forslagsstillerne kan godta (alle forslag fra salen må alltid være skriftlige), og ved å 
se den beste rekkefølge av forslag som det skal stemmes over 

 

Det betyr at styret må foreslå en kandidat til ordstyrervervet som kjenner lovverket og 
som de mener kan klare jobben. Styret må forberede denne kandidaten på de sakene 
som skal behandles, sånn at vedkommende kan sette seg inn i sakene på forhånd. Da 
kan kandidaten planlegge hvordan møtet kan avvikles på best måte. Det kan tenkes at 
Årsmøtet likevel vil velge en annen ordstyrer. Det må vi leve med. 
 

¶ Kan leder være ordstyrer? Det kan være farlig fordi det er leders eget arbeid som 
skal behandles. Leder er alt for involvert i det som sakene omhandler, og er ikke 
nøytral. Leder skal dessuten kanskje redegjøre for saker, og får en dobbeltrolle 
dersom vedkommende også er ordstyrer. Leder bør ikke være ordstyrer. 

¶ Selv om styrets ordstyrerkandidat er orientert om sakene på forhånd, er ikke denne 
personen personlig involvert slik leder ville vært 

 

Gjennomføring av årsmøtet 

¶ Sakslisten godkjennes. Rekkefølge kan endres dersom en sak får konsekvenser for 
en annen 

¶ Sakene tas opp og legges fram 

¶ Forslag til vedtak 

¶ Ordet fritt, debatt 

¶ Forslag til vedtak 

¶ Strek settes 
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¶ Avstemning 
 

Interimstyre  

¶ Midlertidig styre dersom man ikke får valgt et styre 

¶ Et forretningsministerium 

¶ Bør bestå av 3 personer 

¶ Har som oppgave å få klubben i normal gjenge så fort som mulig 

¶ Ikke politiske vedtak 

¶ Skal arrangere et ekstraordinært årsmøte som kun skal behandle det 
ekstraordinære 

 

Valgkomité 

¶ Sammensatt fra forskjellige miljø 

¶ Velger sin egen leder (som skal innkalle til møter) 

¶ Skal sikre at det foreligger gode forslag til kandidater 

¶ Skal sikre at alle kandidater har sagt «ja» 

¶ Valgkomiteen skal først spørre alle som er på valg om de ønsker gjenvalg (trenger 
likevel ikke å bli valgkomiteens kandidat) 

¶ Valgkomiteen skal sørge for å skaffe et team med god kjemi seg i mellom, sånn at 
de kan samarbeide godt, og slik at teamet totalt sett har de rette kvalifikasjoner og 
kompetanse. Dette skal de på fritt grunnlag vurdere 

¶ Hvis det er en kandidat som ikke passer inn i dette (f.eks. den som hadde vervet i 
forrige periode), skal ikke valgkomiteen ta med denne personen i sitt forslag. (Selv 
om denne personen ble spurt og sa ja til gjenvalg, er ikke valgkomiteen forpliktet til 
å foreslå vedkommende, og personen har ikke krav på å få vite at han/hun ikke vil 
bli foreslått av valgkomiteen). 

¶ Det er meget viktig at valgkomiteen klarer å tenke sånn, slik at de kommer fram til et 
best mulig team. Dette er godt og uavhengig valgkomite-arbeid! 

¶ Valgkomiteen kan ha ulike forslag til samme verv. Ved delt innstilling går flertallet  
for A, mindretallet for B. I verste fall har valgkomiteens medlemmer hver sine forslag 
(3 ulike). 

¶ Valgkomiteen er ikke, og skal ikke være, objektiv. Dette er politikk. 
 

Dersom medlemmer vil ha inn en bestemt annen person, må vedkommende være 
foreslått innen tidsfristen. Det gjør denne personen valgbar. Bare medlemmer som har 
betalt kontingent er forslagsberettiget og er valgbare. 
 

¶ Valgkomiteen kan velge å stille seg bak innkomne forslag til kandidater, enten som 
eneste kandidater eller i tillegg til egne kandidater 

¶ Valgkomiteen kan velge at medlemmets forslag skal stå uten støtte 

¶ Valgkomiteen har en senere frist enn medlemmer. Det er fordi valgkomiteen skal 
kunne vurdere de innkomne kandidatene. 

 

Gjennomføring av valg 

¶ Tellekorps 

¶ Forhåndsstemmer 

¶ På stemmeseddelen skal det alltid stå hvem som er forslagsstiller, om det er 
valgkomiteen eller et navngitt medlem 

¶ Benkeforslag er ikke tillatt dersom klubben har forhåndsstemmer 
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Blodsporkurs 15. og 16. Juni  

 
 
Lørdag morgen møttes en gjeng med shibafolk til kurs. Noen av ekvipasjene var helt 
ferske, mens andre hadde fått premiering på prøver. Det var delt i to grupper, en med 
nybegynnere og en med videregående. Alle så frem til å lære mer om blodspor og 
ikke minst å jobbe sammen med hunden sin denne helgen.  
 

Det viktigste når en går spor  
I løpet av helgen fikk vi stadig påminnelser om hva som er det viktigste når en går 
spor; tempo og lineføring. Da blodspor er et simulert ettersøk etter skadet vilt er 
tempoet viktig. En vil komme frem til viltet raskt nok, men skytterens puls bør ikke 
øke betraktelig da det er vanskelig å treffe om en er andpusten og har høy puls.  
 

Lineføringen er viktig fordi fører hele tiden må ha kontroll over og god kontakt med 
hunden. Fører skal alltid holde i lina og den skal være passe stram. Om den henger 
slakt, kan den feste seg i alt av kvister og steiner som ligger i veien.  
 

Hvordan legge spor  
Vi fikk en innføring i hvordan vi legger ut spor selv. Utstyr en trenger er blod, 
belønning til sporslutt, sele og sporline. Blod får en kjøpt enten hos slakter eller i 
butikk. Belønning kan være enten godis eller en del av et hjortevilt. Sporlina skal i 
følge prøvereglement være minst 5 meter og bør ikke være for lang da en lang line 
lettere hekter seg fast. Instruktørene anbefalte rundt 8-10 meter.  
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En begynner med å sparke opp litt i sporstart, deretter drypper en blod for hvert skritt 
en går. Etter 10-15 meter går en over til å dryppe kun annethvert skritt. Nybegynnere 
kan gjerne dryppe for hvert skritt de første sporene inntil hunden har skjønt "greia". 
En må øke vanskelighetsgraden gradvis både med tanke på liggetid, lengde og 
momenter. Og selv om hunden er både flink og motivert er det viktig å "gå tilbake" og 
legge motivasjonsspor. 
 

Motivasjonsspor er korte og enkle spor med få eller ingen momenter, hvor en er 
sikker på at hunden lykkes og finner sporslutt. Alle hunder, også veldig erfarne hunder 
bør gå motivasjonsspor iblant. Det er viktig at hunden er motivert for å spore blod og 
å finne sporslutt. Som i all annen trening er variasjon og motivasjon viktig.  
 

Hvordan ser et prøvespor ut? 
Et prøvespor er omtrent 600 meter langt og er lagt med ca 3 dl blod. Det skal 
inneholde fire vinkler, ett sårleie, ett blodopphold og ett blodopphold i forbindelse 
med en vinkel. Ved sporslutt ligger en del av et hjortevilt.  
 

Hvordan var det på kurs? 
Når flere mennesker samles om en felles interesse, med et felles mål om å ha det 
hyggelig sammen med hverandre og hunden sin så kan det jo ikke bli annet enn 
hyggelig. Likevel ble det enda bedre enn forventet. Vi hadde base på en gressplen ved 
et vann med skogen som rammet inn det hele. Lørdag holdt solen oss med selskap 
også.  
 

Alle ekvipasjene hadde en opplevelse av mestring, men jeg kan ikke fortelle for noen 
andre enn meg. Vi kom på kurs med lave forventninger til sporarbeidet og heller høye 
forventninger om veiledning. Min Kiyomi har gått spor som ei kråke i det siste. Det 
har vært vanskelig å stole på sporarbeidet hennes, hun har stresset og kavet mye.  
 

Det første sporet vi gikk på lørdagen var et motivasjonsspor. Kiyomi viste meg at hun 
var verdt å stole på, mens instruktøren lurte på hvorfor jeg stod og holdt igjen hunden 
min når hun hadde full kontroll. Jeg innså at jeg måtte skjerpe meg og stole på henne. 
Neste spor klarte jeg å senke skuldrene og la henne jobbe. Dette sporet hadde ligget i 
solsteiken og mye av lukten var blitt borte. Kiyomi jobbet veldig godt hele veien og jeg 
var så enormt stolt og rørt da hun fant sporslutten. For en hund jeg har!  
 

Søndag klarte jeg å senke skuldrene enda litt mer og bare "fulgte etter". Istedenfor sol 
hadde det regnet litt, noe som gjorde at det var enklere for hundene å spore. Dermed 
økte tempoet en del, og jeg fikk beskjed om at vi måtte bremse litt. Hun slo over på 
noe annet en gang, men var motivert for å spore videre når hun fikk beskjed om det.  
 

Alt i alt en meget vellykket helg både med tanke på det hyggelige selskapet, de 
dyktige instruktørene, alt det nyttige vi lærte og at vi klarte å jobbe så godt sammen.  
 

Anette Høgvoll og Kiyomi  
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Blodsporprøve i regi av Norsk Shibaklubb  

Etter flere vellykkede blodsporkurs de siste årene avholdt NSK i juni i år klubbens første 
prøve. Eivind Mjærum åpnet gården sin i Hobøl for 9 ivrige ekvipasjer - hvorav 4 
shibaer. Lars Hjelmtvedt, som noen av dere sikkert husker som instruktør fra tidligere 
kurs, var dommer. Været var ikke like gjestmildt som vertskapet, og regnet pøste ned 
fra prøvestart til slutten av dagen. Omtrent det eneste som kunne avholdes i 
oppholdsvær var gruppefotogrferingen før hjemreise. 

Været stoppet imidlertid ikke hunder og førere. Resultatene bar preg av vanskelige 
forhold, men humøret holdt seg oppe hos samtlige. Av shibaene gikk Sushi, med fører 
Bent Jaabæk, inn til en sterk 2. premie. De andre shibaene måtte dessverre la skanken 
ligge igjen ute i skogen. Men de kommer nok sterkere tilbake ved neste anledning. 

Gledelig var det at en 8 år gammel stabyhoun-tispe gikk inn til en 1. premie og samtidig 
sikret seg et Viltsporchampionat! 

Vi takker Eivind Mjærum og distriktskontakt Laila Nagel for et godt arrangement, og 
satser på at det blir en ny prøve i 2014. 

Christen Ø. Johansen 
 

 
  


